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Referat Studienævn  
 
 
Deltagere 
Alexandra Holsting, Uwe Kjær Nissen, Moritz Schramm, Claudio Cifuentes-Aldunate, Christoffer 
Kiilerich Jakobsen, Fenja Marieke Dziedek, Maibrit Poulsen, Maja Fichman (studiementor), Anna 
Katrine Aarup (studiementor) (deltog fra 15.20) og studienævnssekretær Isa Egholm Christensen 
(referent). 
 
Afbud 
Studiesekretær Mette Ranmar, studiesekretær Louise V. Andersen, Natasha Sterup. 
 
1. Godkendelse af dagsorden  
Godkendt med følgende tilføjelser: 
6c) BA-workshop Tysk 
5d) Valgfag og videnskabelig kommunikation på KA 
5e) Sommerskolen som historisk valgfag på 3. semester BA 

 
 
2. Merit- og dispensationsansøgninger 
Fortroligt referat. 
 
3.  Sager til behandling kvalitetspolitikken 
a) Studiestart – status samt opdatering af hjemmesiderne 

Tysk: Der er ansat en koordinerende tutor og tre almindelige tutorer, der har udarbejdet et program 
for studiestarten på tre dage fra den 31. august til 2. september. Her vil der blive givet en introduktion 
til de tre søjler, og Magisterforeningen kommer også forbi og holder oplæg. Programmet er inspireret 
af sidste års program, som var en succes, og Studievejledningen har ligeledes været begejstret for 
dette program. Pga. corona har studierne ikke lov til at afholde rustur, men måske der kan laves et 
arrangement senere hen, hvis situationen tillader det. Det blev forslået evt. at invitere de ældre 
studerende til en times tid den sidste dag, da der fra de studerende blev efterspurgt et arrangement for 
alle Tyskstuderende for at ryste samtlige årgange sammen. Sekretærerne gennemgår 
studiestartssiderne. 
 

b) Alumnekontakt (skubbes til næste møde) 
 

c) Orientering om general oversigt over meritpraksis til hjemmesiden 
Studienævnet drøftede det fremsendte forslag til en general oversigt over meritpraksis til 
hjemmesiden. Studienævnssekretæren/studienævnsformanden undersøger om man på 
kandidatsidefag må tage bachelorfag på sit udlandsophold, da man ikke har læst sit sidefag så længe, 
og der er derfor et sprogligt argument for, at man kan tage bachelorfag på kandidatsidefaget. 
Studienævnet godkendte forslaget uden yderligere kommentarer. 
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4.  Sager til behandling eksamen 
Intet. 
 
5.  Sager til behandling studieordninger 
a) Indmeldelse af ændringer i eksisterende uddannelser 

Studienævnet har på nuværende tidspunkt ikke ændringer til sine eksisterende uddannelser. 
 

b) Bilag 1 Spansk KA 
Der skal tilføjes de sidste fag på KA sidefag, samt Karriereprofilfag og Fremmedsprogstilegnelse. 
Studienævnet godkender at bilaget sendes til Fakultetet, når ovenstående er rettet til. 
 

c) Bilag 1 Tysk BA + KA + diskussion af de fagspecifikke kompetencemål  
Studienævnet diskuterede de fagspecifikke kompetencemål og besluttede at ændre i lidt i rækkefølgen, 
og vil i efteråret gennemgå kompetencemålene med henblik på at ændre dem. Bilag 1 blev godkendt 
uden yderligere kommentarer. 
 

d) Valgfag og videnskabelig kommunikation på KA 
Videnskabelig kommunikation er bundet op på Tysks egne specifikke valgfag, så på den måde sikrer 
den nye studieordning, at de studerende tager valgfagene på Tysk, men det begrænser de studerende 
i at vælge andre valgfag. F.eks. kan sommerskolen ikke vælges på 3. semester af kandidaten. 
Studienævnet vil tage problematikken op, hvis den bliver aktuel. 

 
e) Sommerskolen som historisk valgfag på 3. semester BA 

Studienævnet godkender, at sommerskolefaget på bacheloruddannelsen, såfremt det oprettes, kan 
erstatte det historiske valgfag på 3. semester af bacheloruddannelsen. Studerende behøver derfor ikke 
at søge studienævnet om dispensation for at tage dette fag. 

 
6. Sager til behandling undervisning 
a) Undervisningsevalueringer (skubbes til næste møde) 

 
b) Indkaldelse af rapporter – tiltag 2 offentliggørelse af studienævnenes evalueringsresultater F20 

(skubbes til næste møde) 
 

c) BA-workshop Tysk 
Kathrin plejer at afholde en workshop for de bachelorstuderende, og Moritz vil følge op på, hvem der 
står for dette i år. Det er meningen, at der skal køre en workshop som normalt. Moritz vil ligeledes 
undersøge om det giver mening at afholde den sammen med et andet studie ligesom det gøres med 
specialeworkshops. Det blev påpeget, at det er en god idé at skubbe processen i gang inden 
sommerferien. 

 
7.  Andre sager til behandling  
a) Mødedato i august – evt. hele efterårssemestret 

Tirsdag den 18. august kl. 13-15.30. 
 
8. Meddelelser 
a) Studienævnsformand 

 
i) Sparring på standarder for god online undervisning 
SDUUP tilbyder studienævnene hjælp og sparring, hvis det ønskes at omlægge noget af 
undervisningen permanent til online undervisning. 
 
ii) Udmelding om ramme for tutorer 
Tysk har 2.230 kr. til rådighed til at aflønne tutorer på kandidatuddannelserne. 
 
iii) Planlægning af undervisning E20 
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Studienævnene er som en plan B for E20 blevet bedt om at indmelde, hvilke fag, der skal afvikles 
fysisk og hvilke der skal afvikles online. Dette er pga. sundhedsmyndighedernes nuværende 
retningslinjer for afstand og hygiejne. Det betyder, at kapaciteten i undervisningslokaler er halveret, 
og i auditorierne er kapaciteten nede på 1/3 af normal. 
Generelt er det meldt ind at 1. semester ikke er online, og at flere af de senere kurser er online. Men 
kurserne skal ikke holdes 100% online, så der skiftes lidt i det. 
Både for tysk og spansk har studielederne meldt tilbage til Humanistiske Fakultet, hvilke kurser, der 
kan etableres som on-line undervisning og hvilke ikke.  
 

b) Studieleder v. Spansk 
i) Spansk har 2.230 kr. til rådighed til at aflønne tutorer på kandidatuddannelserne, men da studiet 
ikke ønsker at gøre brug af denne ordning, har studiet fået lov af Fakultetet til at bruge pengene som 
tilskud til et arrangement, der starter med et møde mellem underviserne og nuværende og nye 
kandidatstuderende og som derefter afsluttes med spisning på en restaurant. Arrangementet sigter 
dels mod at ryste de studerende sammen igen efter et år på deres sidefag, dels at forbedre kontakten 
mellem de nuværende og de nye kandidatstuderende. 
 

c) De studerende 
i) Valg af ny næstformand til august samt evt. ny studenterrepræsentant 
Maibrit starter på kandidaten i Litteraturvidenskab, og fratræder derfor som næstformand i 
studienævnet fra august. Studienævnet vælger ny næstformand på mødet i september, og der indstilles 
i mellemtiden en ny studerende til at tage Maibrits plads i studienævnet. Studienævnet takker Maibrit 
for hendes indsats, og ønsker hende held og lykke fremadrettet. 
 

d) Andre 
i) Den nye studieordning for Tysk er tilgængelig på hjemmesiden. Studiesekretæren sender ud på 
BB, hvor man finder den. 
   

 
9. Eventuelt 
 
a) Husk, at der skal afholdes aftagerpanelsmøde for Tysk efter sommerferien. Mødet i marts blev aflyst 

pga. corona. Spansk er også ved at planlægge et møde. 
 

b) Videnskabelig kommunikation fremgår ikke på fagene i kassogrammet på hjemmesiden. 
Studienævnssekretæren tjekker op på dette. 

 
 
Mødet sluttede kl. 15.45 
 
                     Moritz Schramm                                                       Isa Egholm Christensen    
                     Studienævnsformand                        //                      Studienævnssekretær                                                                                                                          
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